
Správa výcvikára Slovenského retriever klubu za rok 2023 
 

Činnosť výcvikára a výcvikovej komisie za rok 2023: 

 - Usporiadanie overenia vlohových vlastností retrieverov a ostatných pracovných skúšok podľa plánu 
na rok 2023  

- Organizovanie klubových výcvikových akcií 

 

V prvom rade sa chcem poďakovať mojej výcvikovej komisii a všetkým, ktorí mi s výcvikmi 
a usporiadaním skúšok pomáhajú, a to prezidentovi MVDr. Dušanovi Valentovi, pomocnému 
výcvikárovi Lacovi Baloghovi, Mariánovi Koričovi, Stázke Guzanovej, Andrejke Kúdelovej , manželom 
Hrmovcom a samozrejme ostatným členom výboru Ingridke Kašubovej s manželom Martinom, Saške 
a Zuzke Gašparovým.  

 

V roku 2023 som ako riaditeľ skúšok viedol v auguste Špeciálne skúšky z vodných prác, na jeseň 2x 
Jesenné skúšky retrieverov v Bernolákove a v Kosoríne. Na záver roka vrcholové podujatie – 
Všestranné skúšky retrieverov v Borskom Mikuláši.  

Vodné skúšky sa konali v strede leta za horúceho počasia v priemernom počte štartujúcich. Pred 
skúškami sme organizovali výcvik, pri ktorom sa mohol dostať každý štartujúci do styku so živou 
kačicou. Za poskytnutie revíru a pomoc so zverou ďakujem Mariánovi Koričovi a p.Ráczovi. Tropické 
teploty neodradili psov od vynikajúcich výkonov a som rád, že retrievre ukázali čo je pre nich typické – 
práca na vode. Víťazom gratulujem a ďakujem za ich úsilie pripraviť jedinca na tieto neľahké skúšky. 
Vodné skúšky sú jedny z mála , kde sa pes dostáva do kontaktu so živou zverou. Trénovať na tieto 
špecifické skúšky nie je ľahké aj z pohľadu revíru a potreby živej kačice, preto chcem vyzdvihnúť ešte 
raz snahu všetkých prihlásených.  

Jesenné skúšky boli ako každoročne najviac obsadenými skúškami. Konali sa v Bernolákove 
a v Kosoríne. Úroveň predvedených jedincov bola výborná, viď výsledky, teší ma, že sa čoraz viac 
zúčastňujú skúšok špičkovo pripravené mladé zvieratá a „začiatočníci“, ktorých chytila poľovná 
kynológia za srdce. Tu ozaj niet pochýb, že má jedinec kvalitné vlohy. Za perfektné zázemie 
a poskytnutie revíru ďakujeme Andrejke Kúdelovej, ktorá nám už niekoľko rokov nezištne pomáha. 

Na záver roka sa konali opäť na Záhorí Všestranné skúšky retrieverov. Ide o najnáročnejšie skúšky 
s množstvom disciplín. Účasť bola rekordná a záujem nás prekvapil a trúfam si povedať, že by sme 
zaplnili aj ďalšiu skupinu štartujúcich , keby bola tá možnosť. Predvedené jedince podávali veľmi 
kvalitné výkony. Takmer všetci štartujúci skončili v prvej cene, dvaja psíkovia vypadli a dvaja boli v II. 
a III.cene.  Víťazom gratulujem a dúfam, že ich súťaživý duch neopustí aj keď nesiahli na titul najvyšší.    

Ešte raz ďakujem všetkým členom za ich nadšenie pre prácu so psíkmi a štartujúcim za ich záujem 
o PUP skúšky, viem, že nie je jednoduché nájsť si v dnešnom uponáhľanom svete, čas na naše hobby.  

Ďalej som v predchádzajúcom roku organizoval aj 5 x chovné skúšky OVVR. Kvalitu predvedených 
psíkov hodnotím priemerne. Väčšina psov bola pripravená na jednotku, niektorým chýbala lepšia 
príprava, niektorým lepší psovod. No pre mňa je dôležité sledovať pri tomto type „skúšok“  najmä 
vlohy, povahu a reakciu na streľbu. Ako píšem každoročne a vyzývam chovateľov najmä plemena zlatý 



retriever. Štartovalo pár jedincov plemena golden retriever, kde bola naozaj zreteľná a veľmi výrazná 
reakcia na streľbu. Je veľmi dôležité si uvedomiť, že zaraďovanie takýchto jedincov do chovu je 
neprípustné a pokiaľ sa snažíte na skúške stoj čo stoj obstáť, pôjdete po uchovnení iba sami proti sebe. 
Pripravenosť začiatočníkov bola niekedy veľmi slabá, viem, že začiatky nie sú jednoduché, ale pri tomto 
type skúšok je dovolené psa chváliť/ povzbudzovať a na to väčšina psovodov zabúda. Väčšina 
prihlásených psíkov sú mladí neskúsení jedinci a čakajú na Vaše „dobré“ slovo a povzbudenie, preto 
Vám odporúčam to pri tejto skúške využiť.  

Pred každou skúškou som organizoval tréning, väčšinou na konkrétnom mieste skúšok. Tréningy slúžia 
ako posledné doladenie jednotlivých disciplín, nedajú sa jednorázovo naučiť. Za organizovanie 
tréningov chcem vyjadriť veľkú vďaku Dušanovi Valentovi a Lacovi Baloghovi, ktorí mi boli vo všetkom 
nápomocní. Som skutočne rád, že sa vieme čo to naučiť od najskúsenejších.   

Ako výcvikár sa budem snažiť Vám všetkým, či už začiatočníkom alebo pokročilým, vytvárať podmienky 
pre naplnenie Vašich ambícií individuálnym prístupom a pribúdaním spoločných výcvikových aktivít a 
skúšok. Bol by som však rád, aby ste našu snahu a aktivity vnímali ako príležitosť sa naučiť veľa 
o výcviku najmä ako psovodi, nik Vám psíka na našich spoločných akciách nevycvičí, na to nie je 
dostatok času a priestoru a v neposlednom rade to nie je ani úloha klubu.  

V budúcnosti by som sa chcel viac zamerať na výcviky začiatočníkov a nových členov a za pár rokov ich 
stretávať na vrcholových podujatiach. To je moje neskromné prianie, aby priaznivcov poľovnej 
kynológie pribúdalo. Po pár rokoch môjho „úradovania“ môžem povedať, že nové tváre pribúdajú 
a kvalitá výkonov je rok od roka vyššia.  

 

Želám Vám do ďalšieho kalendárneho roku veľa pracovných úspechov a najmä šťastných chvíľ po boku 
našich jedinečných psíkov - retrieverov.  

 

 

 

Hlavný výcvikár SRK - Mgr. Peter Beláň 

 


